
Bestyrelsens strategi 

 

Kontrakten med kraftvarmeværket i Hillerød udløber med udgangen af 2015. Derfor har 

bestyrelsen/ledelsen gennem en årrække arbejdet med mulighederne for at opnå en optimal 

varmeforsyning på længere sigt. Der har været fokus på mulige leverandører, brændsler/miljø, 

varmepriser, forsyningssikkerhed m.m. 

For at opnå maksimal indflydelse, har vi i FF valgt,  ud over egenproduktion af spids- og 

reservelast, at udvide med grundlast, således at vi kan opnå gennemsigtighed i produktionsprisen 

og undgår lange bindingsperioder (20 år)  med enkelt leverandører i en monopolistisk struktur. 

Dette indebærer, at vi går fra en egenproduktion på 20/40% til 100%. Bestyrelsen og 

repræsentantskaberne har derfor besluttet at opføre et biomassekraftvarmeværk, som i løbet af 

et par år vil reducere såvel forureningen, som varmeprisen væsentlig.  

Dette er i god tråd med Furesø Kommunes ønsker og forventninger: ”En væsentlig CO2 reduktion 

og en fjernvarmeudbygning på 50/60 % inden for de kommende år”. 

I planerne for fremtiden indgår vedvarende energi i form af geotermi. Der er udført seismiske 

målinger i Farum/Allerød med et meget positivt resultat. Vi arbejder med afdækning af 

risikoprofilen og såfremt planerne gennemføres, vil varmen fra 1800 m dybde udgøre ca. 50% af 

den samlede produktion. Der er i projektet regnet med mulighed for salg til andre 

værker/forbrugere. Dette vil yderligere reducere varmepriserne for FF nuværende og kommende 

andelshavere.  

Geotermiprojektet er hverken besluttet i bestyrelsen eller repræsentantskaberne. 
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